
ک  آرمان ملی: حاشیه های بازی پرسپولیس و آلومینیوم ارا
که با شکست تیم پایتخت نشین همراه بود ادامه دارد. 

   فرصت به بازیکن 
ک،  ارا در  آلومینیوم  مقابل  پرسپولیس  شکست  از  پس 
پرسپولیس  ملی پوش  مدافع  کنعانی زادگان  محمدحسین 
کنش به  هنگام سوار شدن بازیکنان این تیم به اتوبوس در وا
شعار برخی هواداران، به سمت آنها حمله ور شد. پس از این 
اتفاق کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال فرصت 48 ساعته ای 
به مدافع پرسپولیس داد تا دفاعیات کتبی اش در خصوص 
ک را به این کمیته ارسال کند. تسنیم روز گذشته  اتفاقات ارا
نوشت: کنعانی زادگان تا این لحظه دفاعیات خود را به کمیته 
انضباطی ارسال نکرده و تا پایان امروز برای این کار وقت دارد. 
کمیته انضباطی که روزهای دوشنبه هر هفته جلسه دارد؛ 
ک را در دستور  در جلسه خود بررسی  اولیه ای از اتفاقات ارا
کار قرار می دهد و به گزارش های ناظر و دفاعیات احتمالی 
کی از این  کنعانی زادگان رسیدگی خواهد کرد. شنیده ها حا
است که در گزارش ناظر مسابقه اشاره خاصی به درگیری حسین 
کنعانی زادگان با یک هوادار نشده و ظاهراً ناظر این بازی صحنه 

وقوع این اتفاقات را ندیده است. 

   دفاعیات پرسپولیس
وکلای باشگاه پرسپولیس پس از جمع آوری مستندات، 
دفاعیات مربوط به این پرونده را به سازمان لیگ ارسال کردند 
تا در اختیار کمیته انضباطی قرار بگیرد. باشگاه پرسپولیس 
در راستای دفاع از این پرونده، شکایتی را علیه آلومینیوم 
ک مبنی بر اینکه این باشگاه به عنوان میزبان باید امنیت  ارا
تیم مهمان را تأمین می کرد و حضور هواداران در کنار اتوبوس 

پرسپولیس خلاف مقررات بوده، به ثبت رسانده است. 

   صحبت مدیرعامل آلومینیوم
ک، دیدار تیم فوتبال این  مدیرعامل باشگاه آلومینیوم ارا
باشگاه با پرسپولیس را اولین بازی تیم مجتبی حسینی در 
لیگ برتر می داند که داور به ضرر هر دو تیم مرتکب اشتباه شده 
است. محمد رجائیان در گفت وگو با تسنیم، درباره تداوم شرایط 
ک در نیم فصل دوم لیگ برتر  خوب تیم فوتبال آلومینیوم ارا
اظهار داشت: مجتبی حسینی نشان داد که باشگاه آلومینیوم 
با انتخاب او به عنوان سرمربی تیم، تصمیم بسیار خوبی گرفت 
کنون کمترین چالش و مشکل را با این مربی داشتیم. وی  و ما تا
با اشاره به سقف بودجه 120 میلیارد تومانی باشگاه آلومینیوم 
خاطر نشان کرد: ما از لحاظ هزینه کرد در میان سه تیم پایانی 
لیگ برتر هستیم و جلوی بریز و بپاش را گرفتیم. همه اینها 
که اشتباهات داوری در حداقل پنج  در شرایطی بود 
گر این اشتباهات  مسابقه به آلومینیوم ضربه زده است و ا
نبود به جرأت می گویم که جزو دو تیم نخست جدول 
ک در مورد برتری  بودیم. مدیرعامل باشگاه آلومینیوم ارا
تیم فوتبال این باشگاه برابر پرسپولیس تصریح کرد: 
پرسپولیس همیشه پرسپولیس است و بازی خوبی 
ارائه کرد. تیم ما هم به خوبی جنگید و فقط دفاع نکردیم. 
حسینی برای همه دقایق بازی برنامه داشت و نتیجه 
ک از این پیروزی بسیار شاد شدند  خوبی گرفتیم. مردم ارا
و چند روز است که آنها را خوشحال می بینم. آلومینیوم 
ک باز  رفته رفته جای خود را در خانه های مردم ارا
می کند. رجائیان درباره شکایت باشگاه پرسپولیس 
کید کرد: این اولین  از بیژن حیدری داور مسابقه تأ
مسابقه ای بوده که اشتباهات داوری برابر بوده 
است. داور می توانست در برخی صحنه ها به سود 
پرسپولیس سوت بزند و در بعضی صحنه های 
دیگر به نفع ما. داورانی که در دیدارهای قبلی 
آلومینیوم مرتکب اشتباه می شدند، یک طرفه به 
ضرر ما قضاوت می کردند. وی در مورد حاشیه های 
پس از بازی که به درگیری محمدحسین کنعانی زادگان مدافع 
گفت:  پرسپولیس با هواداران این تیم انجامید، به تسنیم 
ورزشگاه امام خمینی )ره( اشکالات زیادی دارد و جایگاه 
گانه ای برای خروج هواداران ندارد. با کمک شرکت تجهیز  جدا
کن ورزشی و مسئولان استان مرکزی تلاش می کنیم کسی  اما
صدمه نبیند. صحنه های بعد از مسابقه را ندیدم، اما نباید 
فراموش کنیم که اعتبار خودمان را از مردم می گیریم و در قبال 

کنشی بی ادبانه نشان بدهیم. مدیرعامل  بی مهری نباید وا
ک درباره جدایی میلاد فخرالدینی و پنجره  باشگاه آلومینیوم ارا
همچنان بسته نقل وانتقالاتی این باشگاه یادآور شد: برای 
صدور رضایت نامه فخرالدینی مبلغی قابل توجه دریافت کردیم. 
یک بازیکن خارجی )والنتینو یوئل( از خلأ قانونی استفاده و از 
باشگاه شکایت کرده است. ما نتوانستیم پیگیری کنیم و گناه 
آن گردن من است. پیگیر باز شدن پنجره هستیم، اما کادر فنی 
برای ثبات در تیم نام هیچ بازیکنی را برای خرید به ما معرفی 

نکرد. 
حسین عبداللهی عضو کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در 
خصوص اینکه رسیدگی به برخورد محمدحسین کنعانی زادگان 
ک، در  با چند هوادار پس از بازی پرسپولیس و آلومینیوم در ارا
حیطه اختیارات کمیته انضباطی است یا کمیته اخلاق اظهار 
کرد: چون این اتفاق قبل از خروج اتوبوس تیم پرسپولیس از 
ورزشگاه بوده پس این اتفاق در ورزشگاه رخ داده و در حیطه 
اختیارات کمیته انضباطی است. آیین نامه بر این موضوع 
صراحت دارد و کمیته اخلاق به این موضوع رسیدگی نمی کند. 
عضو کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر تمامی کار ها سیستمی انجام می شود. فرصت 48 
ساعته به کنعانی زادگان داده شده تا دفاعیه خود را ارسال کند. 
گر  معمولاً در چنین پرونده هایی نیازی به احضار نیست ولی ا
در رسیدگی به پرونده مشخص شد که ضرورت دارد تا خاطی 
احضار شود این اتفاق صورت می گیرد. هنوز دفاعیه ارسال نشده 

و فرصت برای ارسال دفاعیه وجود دارد. 

   نظر پیشکسوت 
مرتضی فنونی زاده در خصوص شکست پرسپولیس در خانه 
کتور اظهار کرد: پرسپولیس در بازی  آلومینیوم و دیدار با ترا
با آلومینیوم باز هم از دو هافبک دفاعی استفاده کرد و بازی 
تهاجمی را در دستور کار نداشت. بازی محتاطانه در مصاف 
با حریفی که یک مساوی هم نتیجه خوبی برایش محسوب 
می شد استراتژی مناسبی نبود. ضمن اینکه بازیکنان خط 
دفاعی پرسپولیس اصرار زیادی دارند تا زمانی که کوچک ترین 
فشاری به آنها وارد می شود با علیرضا بیرانوند بازی کند. بیرانوند 
گلر خوبی است، غرور بالایی دارد و اعتماد به نفس او بیش از حد 
است. وی در خصوص برخورد محمدحسین کنعانی زادگان با 
هوادارانی که علیه او شعار دادند، عنوان کرد: فحاشی و دادن 
شعار های زشت نه در ایرآنکه در همه جای دنیا محکوم است. 
گر حق ندارد توهین کند و مسئولان برگزاری مسابقات هم  تماشا
نباید اجازه دهند هواداران تیم رقیب تا این اندازه به اتوبوس 
پرسپولیس نزدیک شوند ولی همه این موارد دلیل نمی شود 
کنش نشان دهد. تیم باخته بود و بازیکنان  کنعانی زادگان وا
عصبی شدند. با این حال نیاز به خویشتن داری است و نباید از 
کوره در رفت. در مغازه ها یا بانک ها نوشته شده »همیشه حق با 
مشتری است«، بازیکنان هم همیشه حق را به هوادار بدهند، 
حتی با وجود آنکه ناسزا بگویند. به نظرم روی اتوبوس، رختکن 

یا ورزشگاه این متن نوشته شود. 
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پرسپولیس از میزبان شکایت کرد

پرونده کنعانی زادگان در کمیته انضباطی 

پایان پروژه کهکشانی  
در پارک  دو پرنس

با جدایی کیلیان ام باپه چرخه ای که از سال 
2011 آغاز شد و ستارگان جهان را به پایتخت 
رسید.  خواهد  پایان  به  کشاند،  فرانسه 
پاری سن ژرمن پس از جدایی کیلیان ام باپه، 
وارد دوره جدیدی خواهد شد. کاپیتان تیم ملی 
فرانسه سه شنبه گذشته این تصمیم را به اطلاع 
ناصر الخلیفی رساند. این جدایی »پایان پروژه 
کهکشانی« است که سال 2011 مالکان قطری 
آن را آغاز کردند. سرمایه گذاران قطری 1۳ سال 
پیش پاری سن ژرمن را به مبلغ ۵0 میلیون یورو 
خریداری کرده و برای بیش از یک دهه ستارگان 
بازیکنانی چون  گرفتند.  را به خدمت  بزرگی 
گو سیلوا، زلاتان ابراهیموویچ،  خاویر پاستوره، تیا
ادینسون کاوانی، آنخل دی ماریا، دیوید بکام، 
نیمار جونیور، لیونل مسی و کیلیان ام باپه پیراهن 
این تیم را به تن کردند. این سرمایه گذاری باعث 
شد پاری سن ژرمن بهترین تیم لیگ فرانسه شود 
اما نه در اروپا، جایی که هنوز نتوانسته است، 
قهرمان لیگ قهرمانان شود. روزنامه as اسپانیا با 
اشاره به تغییر و تحولات این تیم فرانسوی نوشت: 
باشگاه در حال حاضر برنامه کاملی برای جذب 
چند بازیکن دارد. این تیم همین الان چند ستاره 
جوان را در ترکیبش دارد. نفراتی چون وارن امری 
1۷ساله آینده این تیم اند. او به تازگی برای تیم ملی 
فرانسه هم بازی کرد و ممکن است فوق ستاره 
بعدی تیم شود. باشگاه تابستان گذشته نیمار، 
مسی، راموس و وراتی را از دست داد و تابستان 
آتی هم کیلیان ام باپه نماد و کاپیتان تیم می رود؛ 
یعنی آخرین ستاره از کهکشان ستارگانی که در 

سالیان قبل به این تیم آمدند. 

ویژه

گفتوگو

ادموند اختر مهاجم سال های دور استقلال 
کامی تیم ملی  در خصوص وضعیت این تیم و نا

در جام ملت های آسیا صحبت کرد. 
ل کمبود بازیکن     گفته می شود استقلا

دارد!
 اصلاً استقلال کمبود بازیکن ندارد و فقط به 
آرامش نیاز دارد. اینقدر بازیکنانش توانا و خوب 
هستند که با همین نفرات توانست در نیم فصل 

اول در رده نخست جدول قرار بگیرند. 
    درباره اختلاف مدیرعامل و سرمربی تیم 

استقلال چه نظری دارید؟
 هر 2 نفر مقصر تمامی این اتفاقات در استقلال 
هستند و مطمئن هستم افرادی در این وسط 
میانه این دو نفر را خراب می کند. بروز این مسائل 
و مشکلات حاشیه ای دودش فقط به چشم 

هواداران استقلال می رود. 
گران  تماشا حضور  عدم  درخصوص   
به واسطه جرائم انضباطی نظر شما چیست؟

 کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال می تواند 
برای جریمه های انضباطی تیم های استقلال 
و پرسپولیس جرائم مالی در نظر بگیرد، مگر 
هواداران چه گناهی دارند که نمی توانند بازی 
تیم محبوب شان را در ورزشگاه از نزدیک ببینند؟ 
چون قدرت و نتیجه گیری تیم های پرطرفداری 
مثل استقلال و پرسپولیس ۵0 درصدش به خاطر 
گر  گر این دو تیم تماشا داشتن هوادار زیاد است. ا
نداشته باشند با سایر تیم ها فرقی ندارند. این 
هواداران هستند که به بازیکنان انگیزه مضاعفی 
می دهند تا بیشتر تلاش کنند و بهترین باشند. 
بهتر است فدراسیون فوتبال تیم های پرطرفدار 
را وقتی جریمه انضباطی می کند جرائم مالی حتی 
گران  با ارقام بالا درنظر بگیرد تا حداقل تماشا
به استادیوم بیایند و از دیدن بازی تیمشان 

محروم نشوند. 
کامی تیم ملی ایران در     نظر شما درباره نا

جام ملت های آسیا چیست؟
 جام ملت ها در این دوره شگفتی زیادی 
داشت که اصلاً نمی شود در رابطه با مسائل فنی 
صحبت کرد. ۹0 درصد مردم ایران انتظار نداشتند 
ژاپن را شکست بدهیم و از قطر ببازیم. نمی دانم 
باید چه کسی را مقصر دانست و من به عنوان یک 
هوادار فوتبال نمی دانم چه چیزی بگویم. فقط 
می دانم بعد از سال ها باز هم نتیجه نگرفتیم و 
تنها سالی بود که می توانستیم به راحتی نتیجه 
بگیریم. چون در سال های آتی قهرمانی برای 

کشورمان بسیار سخت خواهد بود. 

 : اختر
 نکونام و خطیر 
هر دو مقصرند 

از تاج طلایی روی سر فرزانه تا  
قعرنشینی پرنده های ایران در آسیا 

ایسنا: در روز دوم مسابقات دوومیدانی 
داخل سالن قهرمانی آسیا سه مدال برای تیم 
زنان ایران به دست آمد. در دومین روز مسابقات 
دوومیدانی داخل سالن قهرمانی آسیا و در بخش 
زنان رقابت مواد ۶0 متر، 400 متر، پرش سه گام و 
پرش ارتفاع برگزار شد که در پایان سه مدال برای 
ایران به دست آمد. فرزانه فصیحی در ماده ۶0 
متر رکورد ۷. 20 ثانیه را ثبت کرد و ضمن شکستن 
رکورد ایران به مدال طلا دست پیدا کرد. رکورد 
فصیحی برابر با رکورد مسابقات داخل سالن 
قهرمانی آسیاست. نازنین فاطمه عیدیان و کژان 
رستمی هم در ماده 400 متر به ترتیب نقره و برنز 
گرفتند. تیم دوومیدانی زنان ایران در روز نخست 
هم یک مدال به دست آورد و الهام هاشمی در 

پرتاب وزنه برنز گرفت. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: هافبک تیم فوتبال استقلال درباره ادامه همکاری اش 
با آبی پوشان جلسه ای را با سرمربی این تیم برگزار کرد. روز شنبه 
گذشته خبرهایی منتشر شد مبنی بر اینکه کادر فنی تیم فوتبال 
استقلال رضا میرزایی هافبک این تیم را کنار گذاشته است. جواد 
نکونام پس از دیدار با صنعت نفت آبادان در نشست خبری درباره 
وضعیت میرزایی گفته بود: »این بازیکن هنوز شرایط بازی پیدا 
گر بتواند زود به تیم  نکرده است تا ما بتوانیم تصمیم گیری کنیم. ا
گر این اتفاق نیفتد به صورت  اضافه شود شاید از او استفاده کنیم و ا
قرضی یا دائمی انتقال پیدا می کند.« بعد از طرح این اظهارنظر 
میرزایی جلسه ای را با نکونام برگزار کرد و قرار شد که او به تمریناتش 
گر آمادگی  بازی کردن را پیدا کرد، به لیست استقلال  ادامه دهد تا ا
اضافه شود. البته در صورتی که میرزایی به لیست تیم اضافه 
شود، آبی ها باید نام یک بازیکن را از فهرست خود خارج کنند در 
غیر این صورت او نمی تواند برای این تیم بازی کند. میرزایی از 
دوشنبه در تمرینات آبی پوشان شرکت خواهد کرد. این بازیکن 
فصل گذشته از ناحیه رباط صلیبی مصدوم شد و چندین ماه دور 

از میادین بوده است.  

بیــنالمــلل
    مهاجم لهستانی به رکورد ۵0 گل زده برای بارسلونا رسید و 
کنون تنها دو گل با گری لینه کر فاصله دارد. افتخار او این است که  ا
پس از تنها ۷۹ بازی با میانگین 0. ۶۳ گل در هر بازی به این رکورد 
دست یافته است. گل های روبرت لواندوفسکی نسبت به قبل کمتر 
شده است. لواندوفسکی با دبلی که برابر سلتاویگو به ثمر رساند به 
رکورد ۵0 گل زده در بارسلونا رسید و از داوید ویا )48( و تیری آنری 
)4۹( پیشی گرفت. او تنها دو گل کمتر از گری لینه کر )۵2( به ثمر 
رسانده است و لواندوفسکی در حال حاضر جایگاه ۵۶ را در فهرست 
بهترین گلزنان تاریخ باشگاه بارسلونا به خود اختصاص داده است. 
او البته برای رسیدن به رکورد گلزنی لئو مسی )۶۷2( باید همچون 
گربه ها هفت جان داشته باشد. آس نوشت: شایستگی فراوان لوا 
جدا از اینکه در سال های پایانی فوتبالش به بارسلونا آمد و در زمان 

بحران اقتصادی بی سابقه پیراهن این تیم را به تن کرد، این 
بوده است که او توانسته تنها در ۷۹ بازی به رکورد ۵0 گل 

برسد. ۳۵ گل در لیگ، شش گل در لیگ قهرمانان اروپا، 
یک گل در لیگ اروپا، چهار گل در سوپرکاپ اسپانیا و چهار 
گل دیگر در کوپا دل ری. بخشی از این گل ها )در مجموع 
2۳ گل( به مهاجم لهستانی کمک کرد تا سال گذشته 

جایزه پی چی چی را به دست بیاورد و آقای گل 
لیگا شود. از این ۵0 گل، تنها هفت گل در  لا

اروپا به ثمر رسیده است که شامل شش 
گل در لیگ قهرمانان و یک گل در 

لیگ اروپاست و این رقم برای 
مهاجمی در قواره لواندوفسکی 

تا حدودی ناامیدکننده است. به همین 
چهارشنبه شب  بازی  که  است  دلیل 

برابر ناپولی اهمیت زیادی برایش دارد. 
مهاجم لهستانی با زدن ۹2 گل، سومین 

گلزن برتر این رقابت ها بعد از کریستیانو 
رونالدو و لیونل مسی است و این دو 
هیولا به ترتیب 140 و 12۹ گل برای 

تیم هایشان در لیگ قهرمانان به 
ثمر رساندند. 

این همه مربی روی نیمکت
 چه وظیفه ای داشتند؟ 

کامی های اخیر فوتبال ایران عدم مدیریت  علت اصلی نا
فدراسیون است. عملکرد فنی فدراسیون فوتبال در هیچ کدام 
از رده ها مناسب نبوده و ۹0 درصد عدم موفقیت بوده است. 
مدیریت کنونی فدراسیون، صلاحیت اداره فوتبال ایران را ندارد؛ 
آن ها از خانواده فوتبال نیستند و کار های موفق مدیریتی را در 
بدنه فوتبال ندارند. متأسفانه از زمان کفاشیان بلایی به سر 
فوتبال ایران آمد که در نهایت به اینجا رسیده است. من این 
افراد را سم درون فوتبال ایران می دانم. بار ها درخواست کردم 
نهاد های نظارتی به پرونده ویلموتس ورود کنند، چون این همه 
خسارت برای کشورمان به همراه داشت. چرا مسئولان به این 
مورد نظارت ندارند و مشخص نشد چه اتفاقی برای این پرونده 
افتاده است. برخی از بازیکنان کنونی تیم ملی گفته اند؛ بهترین 
نسل تاریخ فوتبال ایران بودند، اما این موضوع توهمی بیش 
نیست. آن ها فقط از لحاظ تجربه اندوزی بهترین تیم هستند! در 
زمان سرمربیگری محمد مایلی کهن و مربیگری بنده در تیم ملی 
فوتبال برای حضور در جام ملت ها، از دروازه بان تا مهاجم جوانانی 
نظیر نیما نکیسا تا فرهاد مجیدی به تیم ملی دعوت شدند که 
در رده سنی زیر 2۳ سال بودند. اما در این دوره جام ملت ها 
میانگین سنی تیم ملی بالا بود و اصلاً بازیکنان جوان را در زمین 
نگذاشتند. برخی از بازیکنان آخرین دوره مسابقات شان بود و 
ممکن است در جام جهانی آینده هم نباشند. بازیکنانی نظیر ا...
یار صیادمنش، سامان فلاح، محمدجواد حسین نژاد، آریا یوسفی، 
محمدامین حزباوی، مهدی هاشم نژاد و... را باید در این دوره از 
رقابت های جام ملت ها استفاده می کردند تا با تجربه اندوزی، 
برای مسابقات جام جهانی آماده می شدند. همه می دانند که 
این دوره پیکار های مقدماتی جام جهانی 202۶ ساده ترین دوره 
انتخابی است و حتی یکی از مربیان جوان و کم تجربه کشورمان 
هم می تواند تیم ملی را به جام جهانی ببرند. تیم ملی در جام 
ملت های آسیا فقط از هنگ کنگ گل نخورد و در سایر بازی ها 
دروازه اش باز شد، پس این همه مربی روی نیمکت چه وظیفه ای 
داشتند؟ کادر فنی یک لشکر بود، اما قبل از بازی آنالیزی وجود 
نداشت و در حین بازی هیچ برنامه ای اجرا نشد. به نظرم تیم ملی 
بدون مربی هم می توانست بهتر از این ها بازی کند و نتیجه بگیرد. 
کتیک ها، چند روز قبل از بازی توسط سرمربی و اعضای  تمام تا
کادر فنی مرور می شود و به بازیکنان گفته می شود. به طور مثال 
، کاشته و  نکاتی از قبیل چه بازیکنی پنالتی می زند، ضربات کرنر
ایستگاهی را چه کسی خواهد زد، در تمرین گفته می شود. اما 

در روز بازی به توصیه کریم انصاری فرد، پنالتی را جهانبخش زد!

فریادشیران نادر
کارشناسفوتبال

شجاعی: دوست ندارم جای قلعه نویی باشم!

مهاجرانی: از بازی اول جام ملت ها سؤال برانگیز بودیم 

سرمربی جدید تیم فوتبال هوادار می گوید 
در ایران هیچ تیمی زمین استاندارد برای 
تمرین ندارد. مسعود شجاعی، سرمربی جدید 
هوادار دیروز )یکشنبه( در حاشیه تمرین 
تیم فوتبال هوادار اظهار کرد: تقریبا سه بازی 
است که با تیم هوادار کارم را شروع کرده ام 
و از دو روز پیش به طور رسمی کارم را شروع 
کرده ام. پتانسیل تیم هوادار خیلی بالاست. 
این تیم ترکیبی از بازیکنان با تجربه و جوان 
دارد. امیدوارم شاهد اتفاقات خوبی از هوادار 
باشیم. او درباره خداحافظی اش از فوتبال هم 
گفت: قبلا که به آن فکر می کردم برایم سخت 
بود اما با آن کنار آمده ام. من عاشق فوتبال 
هستم و سخت بود که کنار بروم. شجاعی 

کتور به عنوان مربی  درباره تجربه کارش در ترا
هم گفت: تجربه بزرگی برای من بود. این 
کتور هواداران زیادی  تجربه قیمت ندارد. ترا
دارد و کنترل این جو سخت بود. امیدوارم 
کنم. وی درباره  بتوانم ایراداتم را اصلاح 
عملکرد هوادار در نقل وانتقالات گفت: فعلا 
فقط یک بازیکن جذب کرده ایم و در تلاش 
هستیم که بازیکنان خودمان را حفظ کنیم. 
او درباره اینکه چرا برایش بازی خداحافظی 
برگزار نشد؟ گفت: نمی توانم بگویم دوست 
نداشتم برایم بازی خداحافظی برگزار شود اما 
وقتی بزرگانی بودند که خداحافظی کردند و 
اتفاقی رخ نداد، دیگر من هم انتظاری ندارم. 
او در پاسخ به این سوال که چرا تیم ملی فوتبال 

کام بود؟ گفت:  ایران در جام ملت های آسیا نا
ما با تیم نبودیم و نمی تونیم از دور نظر بدهیم. 
ما چه کاشته ایم که حالا برداشت کنیم؟ فقط 
نزدیک تورنمنت ها سریع می خواهیم بازی 
دوستانه برنامه ریزی کنیم. این برنامه ریزی 
اصولی نیست اما باید انتظارات به اندازه 
باشد. او درباره ادامه همکاری امیر قلعه نویی 
فدراسیون  اینکه  گفت:  هم  تیم ملی  با 
پشت آقای قلعه نویی مانده نکته مثبتی 
است. جابه جایی زیاد مربی به تیم ضربه 
می زند. حالا آقای قلعه نویی می تواند برنامه 
طولانی مدت تدوین کند. شجاعی درباره 
گفت:  ایران هم  برتر  عملکردش در لیگ 
شرایط سخت است. در فوتبال ایران برنامه  

و امکاناتی نیست. وقتی امکانات نداریم چه 
انتظاری داریم؟ یکی از تیم های لیگ برتری 
که زمین تمرین استاندارد  کنید  را معرفی 
دارد. او در پاسخ به این سوال که آیا بهتر نبود 
امیرقعه نویی تیم ملی را با میانگین سنی کمتر 
به قطر می برد؟ گفت: در حال حاضر دوست 
گر با این  ندارم جای قلعه نویی باشم اما ا
تیم قهرمان می شدند آن زمان نمی گفتند با 
ترکیبی از بازیکنان با تجربه و جوان قهرمان 
شدند؟ همیشه بعد از باخت حرف هایی 
وجود دارد. امید ابراهیمی مسن ترین بازیکن 
بود، اما برابر ژاپن یکی از بهترین نفرات بود. 
سن دیگر مطرح نیست. هر بازیکنی حرفه ای 

زندگی می کند وارد زمین می شود. 

حشمت مهاجرانی سرمربی پیشین تیم ملی 
فوتبال ایران اعتقاد دارد که برای تغییر نسل دو 
آیتم لازم و مهم وجود ندارد و با این شرایط کار 

دشواری خواهیم داشت.
   عملکرد 

عملکرد  خصوص  در  مهاجرانی  حشمت 
اظهار   202۳ آسیا  ملت های  جام  در  ایران 
داشت: نمایش تیم ملی و عملکرد بازیکنان 
از همان بازی اول و روی گلی که از فلسطین 
دریافت کردیم، سؤال برانگیز بود. در آن زمان 
نمی توانستیم با یک بازی قضاوت کنیم اما در 
ادامه دیدیم که تیم نتوانست شایستگی اش را 
به نمایش بگذارد و به طور کلی بالانس نبودیم. 
»تیم ملی شایستگی قهرمانی در جام ملت ها 
را داشت«. وی با بیان این جمله عنوان کرد: با 

وجود نمایش سینوسی بازیکنان و اینکه 
در یک بازی عالی بودیم و در بازی بعدی 

به شدت ضعیف، اما با توجه در اختیار 
تکنیکی  و  باتجربه  بازیکنان  داشتن 
می توانستیم به قهرمانی برسیم. با این 
حال غفلت کردیم و نتوانستیم جبران 

کنیم. نکته ای که در بازی های تیم ملی به چشم 
می آمد، موقعیت های فراوانی بود که بازیکنان 
ک  گر بازی نیمه نهایی را ملا ما هدر می دادند. ا
قرار دهیم، دیدیم که مهاجمان و بازیکنان ما 
چند موقعیت گل را از دست دادند، اما المعز علی 
، در یک موقعیت ، گل برتری قطر را  مهاجم قطر

به ثمر رساند.
   مقصر کیست؟

افزود: در عدم  سرمربی پیشین تیم ملی 

نتیجه گیری تیم ملی در قطر، کادرفنی و بازیکنان 
به یک اندازه مقصر بودند. همه اعضای تیم 
را انجام دادند اما نتوانستیم به  تلاش شان 
موفقیت برسیم. باید کادرفنی تیم ملی درباره 
این موضوع به طور واضح پاسخگو باشد که چرا 
در جام ملت ها بالانس نداشتیم و عملکرد ما روی 

یک خط نبود.
   دیدار با قلعه نویی

روز  چند  دیدار  به  اشاره  با  مهاجرانی 
گذشته اش با قلعه نویی در دبی، خاطرنشان کرد: 
بیشتر درباره برنامه های بلندمدت و کوتاه مدت 
برای جوانگرایی تیم ملی صحبت کردیم. باید 
بدانیم که در فوتبال تغییر نسل کار ساده ای 
نیست که با یک برنامه  کوتاه مدت بتوانیم کاری 
انجام دهیم. باید خیلی خیلی با فکر و منطق 
جلو برویم، شاید خیلی از بازیکنانی که الان فکر 

می کنیم باید کنار بروند، هنوز به کار ما بیایند.
   تغییر نسل 

سرمربی پیشین تیم ملی یادآور شد: 2 
آیتم مهم را برای تغییر نسل در تیم ملی در 
گر بخواهیم نسل جدیدی  اختیار نداریم. ا

در تیم ملی داشته باشیم، باید از دل لیگ مان 
این بازیکنان را به ترکیب تیم ملی اضافه کنیم 
اما با توجه به کیفیت لیگ برتر، کار خیلی سختی 
برای تغییر نسل و اضافه کردن بازیکنان جوان 
کادمی  داریم. نه لیگ منظم و مرتبی داریم و نه آ
خیلی قوی و تا این دو مورد را اصلاح نکنیم نباید 
انتظار داشته باشیم که بازیکنان تازه  نفس در 

یک چرخه درست وارد تیم ملی شوند. 
   شروع جوانگرایی

وی گفت: باید جوانگرایی را از باشگاه های مان 
آغاز کنیم و همه مربیان و مدیران باید همکاری 
کنند، چون کار ساده ای نداریم و باید در این راه 
صبور باشیم. برای ساختن یک تیم ایده آل و 
جوان نیاز به یک برنامه ریزی خوب داریم. در 
گذشته ضعف برنامه ریزی و تشکیلاتی داشتیم. 
امیدوارم این مشکلات را برطرف و یک تیم 
خوب را برای جام جهانی آماده کنیم. فوتبال 
گذشته  کرده و دیگر مثل  در آسیا پیشرفت 
نیست. تیم هایی مانند عراق، اردن، سوریه و ... 
با سرمایه گذاری زیادی که انجام داده اند کار ما را 

بیشتر از گذشته سخت کرده اند.

گر برای حضور در آخرین اردو متصل به اعزام مسابقات شنا  14 شنا
قهرمانی آسیا به میزبانی کشور فیلیپین دعوت شدند. به گزارش تسنیم 
و به نقل از روابط عمومی فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو؛ چهارمین و 
آخرین دور اردو آماده سازی تیم ملی شنا متصل به اعزام به مسابقات 
شنا قهرمانی رده های سنی آسیا فیلیپین سه شنبه الی جمعه )اول الی 
چهارم اسفند 1402( در استخر قهرمانی مجموعه ورزشی آزادی تهران 

برگزار می شود. یازدهمین دوره مسابقات قهرمانی جوانان آسیا ۷ الی 1۹ 
اسفند سال 1402در شهر کلارک فیلیپین برگزار می شود که تیم ملی شنا 
گر راهی این رقابت ها خواهد شد.بر این اساس  ایران متشکل از 14 شنا
ملی پوشان شنای ایران به همراه کادر فنی وز جمعه )چهارم اسفند 
1402( برای رقابت با حریفان خود راهی فیلیپین می شوند. رقایت های 

شنا این دوره از مسابقات ۷ الی 11 اسفند ماه 1402 پیگیری خواهد شد.

 ۱۴  شناگر
 به آخرین اردوی تیم ملی 
دعوت شدند


